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 GROENLINKS N.O. Veluwe 

Inleiding 

In deze eerste Groene Vlieger na de vakantie wil ik het gevoel delen met u 
over de voor oorlog vluchtende mensen dat mij overviel begin september, 
toen ik met de eerste opzet voor deze Groene Vlieger begon.  

Dat gevoel heb ik ook gedeeld met de fracties; van de raadsleden begreep ik 
al wel dat er bij andere fracties dezelfde gevoelens heersen en mogelijk 
gezamenlijk gezocht zal worden naar mogelijkheden om activiteiten te 

ontwikkelen om bij de opvang te ondersteunen dan wel te verhogen. 

We kijken ook  terug op de uitreiking van groene lintjes op 18 juli jl. aan de Elly en Bart Vosselman.  
Er is uitbreiding van het bestuur:  Hilly Schäffer heeft de ambitie secretaris te worden!   
Van Silvia van Amerongen, raadslid GL gemeente Heerde,  is er nadere informatie over H2O, het 
bedrijventerrein van Heerde, Hattem en Oldebroek waarover veel te doen is. 
En Groenlinks Heerde houdt een politiek café!  
En,,, de nacht van de nacht komt er weer aan! 
 
Als eerste de opvang van vluchtelingen. 

Hoe verder? 

Ik realiseerde me vorige week toen ik begon met de eerste opzet voor de Groene Vlieger dat het 
bijna  precies  4 maanden geleden is dat we onze dodenherdenking hadden; gevolgd door het feest 
van de bevrijding.  

De gezamenlijkheid van die herdenking, beleefd door aanwezig te zijn maar ook door heel bewust de 
uitzending erover te volgen en mee te maken, ontroert me altijd weer. Zoveel mensen, op de Dam, 
op de Waalsdorpervlakte of waar dan ook , die gezamenlijk staan om anderen, die de meesten niet 
gekend hebben, in hun gedachten te nemen; stil te staan met elkaar bij die levens, die niet gered 
werden; die de vrijheid niet haalden. Een compassie, die in die gezamenlijkheid van het stellen van 
de daad om stil te staan bij hun dood ook nu, een uitweg vindt. Compassie, die ons verbindt en doet 
realiseren dat mensen, wij allemaal er mogen zijn zoals we zijn.  

En, “nooit meer” is wat je altijd hoort. En dat wordt een dag later ook uitbundig gevierd. 

Op die compassie wordt door de huidige situaties in oorlogsgebieden door mensen die vluchten een 
beroep gedaan.  De beelden, die we iedere dag weer zien  zijn schokkend en onuitwisbaar,  telkens 
weer nieuwe beelden; het houdt niet op.  De tegenstelling met ons eigen huidige leven is te groot. 
Een Europees politiek antwoord, waarvan medemenselijkheid de drijfveer vormt, lijkt moeilijk te 
vinden. Een individualistische trend lijkt ook de regeringen gegijzeld te hebben waardoor het moeilijk 
wordt de “comfortzone” van niets doen te verlaten. Toch ligt hier de kans om juist bij de aanpak van 
deze opvang verbinding tot stand te brengen en zichtbaar te maken door de gezamenlijke inspanning 
en gevoelde behoefte  medemensen op te vangen; waarmee het aantal mensen, dat het niet haalt, 
terug gebracht kan worden.  
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Ik hoop dat onze gemeenten bereid gevonden worden om in gezamenlijkheid met haar inwoners 
veiligheid en onderdak  te bieden aan de mensen uit de oorlogsgebieden; en dat wij, inwoners, “ja” 
durven zeggen.  

 “Hoe verder” , voeg ik er nu aan toe; dat is niet zo maar geregeld; daarvoor is primair nodig dat de 
belangrijkste aspecten helder zijn; mogelijkheden van (tijdelijke) huisvesting goed onderzocht 
worden en verwachtingen en vooronderstellingen over en weer tussen vluchtelingen, gemeenten en 
inwoners eerlijk geuit worden om met elkaar de schouders eronder te kunnen zetten. Dat vraagt 
bereidheid van ons, inwoners, om de onbekenden  te verwelkomen en met hen te leren omgaan in 
een nieuwe situatie; van hen vraagt het mogelijk daarnaast ook om eventueel doorgemaakt leed 
waarvan wij de omvang niet kennen, te verwerken. Het is een grote opgaaf voor iedere betrokkene 
waarbij het delen van en samenwerken aan die opgaaf verlichting kan betekenen. 

Christien Heinen. 

Groene Lintjes 

 

 

 

  
 
 
 
 
 

 

 

 

 

 

 

 

 

Een nieuwe secretaris voor het bestuur!  

Hilly Schäffer heeft aangegeven dat zij in het bestuur van GL een functie ambieert. Zij heeft 
bestuurlijke ervaring bij GL;  in het verleden heeft zij bij GL in Apeldoorn bestuursfuncties gehad; was 

 

Tijdens de zomervakantie werd op 18 juli het “groene lintje”uitgereikt aan Elly en Bart 
Vosselman, ondernemers van “De Bolster”zaadteeltbedrijf voor biologische en biologisch-
dynamische zaden in Epe. De Bolster had haar “open dag”en dit was een mooi moment, om onze 
waardering tot uitdrukking te brengen. Bart en Elly Vosselman hebben het voor elkaar gekregen 
om, aanvankelijk tegen de stroom in, als voortrekkers, zo trouw te zijn aan eigen, diepgevoelde 
overtuigingen over wat goed is voor de maatschappij en het milieu. Ida Visser hield een 
toespraak, waarin zij ook haar persoonlijke ervaringen met Elly en Bart memoreerde. Voor ons 
als GL zijn Bart en Elly een voorbeeld van samenwerking en balans tussen mens en natuur, van 
bevorderen van duurzaam ontwikkelen en van het nemen van verantwoordelijkheid voor een 
duurzame toekomst. Bart en Elly waren verrast; het aanwezige publiek was het helemaal met Ida 
eens, wat bleek uit het applaus. 
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voorzitter en ook secretaris. Zij  is werkzaam in de ict sector; werkt nu 4 jaar  bij het kadaster als 
information engineer; functioneel ontwerper, lichtte ze toe. Voorheen heeft zij 14 jaar bij de 
belastingen en 14 jaar bij Pink Roccade; ook ict. Het werd telkens tijd om wat anders te doen en te 
leren; aldus Hilly. Ze heeft veel raakvlakken met het gedachtegoed van GL; veranderingen zitten in de 
politiek; “ milieu en duurzaamheid” zijn echt haar items. Verder is zij erg geïnteresseerd in 
voedselveiligheid. Getrouwd, zij is 56 jaar haar man 54; en moeder van 2 dochters volwassen, die 
beiden allergisch zijn voor tal van moderne, bewerkte voedingsartikelen. Overigens heeft zij ook 
toegepaste huishoudwetenschappen gestudeerd en dat kwam en komt dus goed van pas. Zij is lid 
van IVN en KNNV. 

In Apeldoorn heeft zij in het kader van “transition towns “een stukje Zuiderpark middels 
permacultuur tot ontwikkeling gebracht en uitgevoerd; zij was daar de coördinator van. Sinds 
december verleden jaar woont zij prachtig landelijk aan de Rietenweg in Emst; daar kan zij in eigen 
tuin permacultuur gaan bedrijven in de tijd, die ervoor gevonden wordt naast tal van andere 
interesses. En vandaar dat de meeste activiteiten in Apeldoorn gestopt zijn. Naast inspireren, wat ik g 
zelf ervaren heb,  kan zij goed organiseren en heeft  zij grote belangstelling voor de inrichting van 
onze afdeling van GL en zij ziet het secretariaatswerk helemaal zitten. In Apeldoorn is het haar gelukt 
om de beweging erin te krijgen; mensen mee te krijgen en jongeren aan te trekken. 

 

 

 
We zijn heel blij met haar komst en tot aan de algemene ledenvergadering is zij aspirant secretaris. In 
de ALV kan zij dan benoemd worden als secretaris! 
In de volgende Groene Vlieger geeft Hilly een toelichting op permacultuur! 
Christien Heinen. 
 
Vanuit Heerde bericht van Silvia van Amerongen, fractievoorzitter D’66/GroenLinks:  
H2O bedrijvenpark: het oog van de storm 

Zo pastoraal als het H2O bedrijventerrein er bij ligt (schaapjes), zoveel is er te doen in de politieke 
arena er om heen.  
Nadat de nieuwsberichten deze zomer over elkaar heen buitelden, zitten we nu in het oog van de 
storm. In spanning wachten politiek betrokkenen uit de 3 H2O gemeenten op de resultaten van de 
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onderhandel tafel over de verplaatsing van Euroma (Heerde), Brimos en Consmema (Hattem) naar 
het H2O terrein.  Het welslagen van die onderhandelingen bepaalt in hoge mate de 
geloofwaardigheid van de gezamenlijke missie om nog iets moois te maken van Bedrijventerrein 
Hattemerbroek BV.  
Immers, daar was het allemaal om begonnen pakweg een decennium geleden:  
het verplaatsen van lokale bedrijven, die we qua omvang en milieubelasting liever niet in de 
bebouwde kom hebben maar wel voor de werkgelegenheid in de regio willen behouden.  
De vrijkomende locaties bieden kansen om de functies van het dorp te versterken.  
Tien jaar later mag dit allemaal geen rol meer spelen.  
Het is erop of eronder.  
Alle middelen worden aangegrepen om het  tergend lang uitblijven van klandizie en voortgang om te 
buigen naar iets positiefs.  
"Als het eerste schaap maar over de dam is" klinkt het, en: "er moeten meters verkocht worden". 
 
Het afgelopen jaar heeft pijnlijk duidelijk gemaakt dat het gebrek aan de nodige dynamiek bij de 3 
H2O gemeenten zelf debet is aan de malaise. De BV. draait nu een jaar zonder bv. directie en zonder 
voorzitter van de Raad van Commissarissen. Een jaar lang hebben aandeelhouders (burgemeesters) 
en wethouders (commissarissen) zelf kunnen laten zien of ze het schip vlot  kunnen trekken. Het 
tegendeel is gebeurd. Er is nog nooit zoveel heisa geweest met als mogelijk gevolg dat 3 bedrijven, 
die uitermate belangrijk zijn voor de werkgelegenheid in onze dorpen op het punt staan te 
vertrekken. Wie neemt het ze kwalijk. In het bedrijfsleven is er begrip noch tijd voor gedraal en 
geneuzel van de lokale politiek.  
Inmiddels is ook de Provincie in onze H2O arena verschenen. We hopen dat de distantie waarmee zij 
naar de problematiek kunnen kijken uiteindelijk uitkomst biedt. Als de voortekenen niet bedriegen 
betekent het echter ook, dat ze in de buidel zullen moeten tasten om de impasse te doorbreken. We 
wachten het in spanning af! 
 
De fractie van D66/ GroenLinks Heerde heeft zich 5 jaar lang zeer kritisch opgesteld over de koers, 
het gebrek aan bevoegdheden en het gebrek aan actuele  informatie om vanuit de gemeenteraad vat 
te hebben op de ontwikkelingen. Nu ligt gaandeweg (bijna) alles op tafel.  
Wat nu? 
Stel, er komt goed nieuws: verplaatsing van de 3 lokale  bedrijven naar het H2O terrein. Dan komt er 
in ieder geval ook weer slecht nieuws: we moeten bijbetalen. En serieus. 
 
Ooit is door 3 gemeenten een handtekening gezet onder een samenwerkingsovereenkomst. De 
wereld van toen en die van nu verschillen echter van elkaar, alsof het een andere planeet betreft: 
politiek en economisch. 
Het is voorwaar geen schande om de vraag te opperen of met de wetenschap van nu de relatie  van 
de 3 H2O gemeenten bij de BV. niet veranderd moet worden, zo niet beëindigd. 
Die vraag dringt zich nadrukkelijk op aan de politiek. Een antwoord zoals beoogd met "Vernieuwd 
Perspectief" is niet toereikend, niet fundamenteel genoeg.  
De tijd is aangebroken voor de 3 H2O gemeenteraden om uit de zijlijn te komen, waar ze te lang zijn 
geparkeerd, en actief hun verantwoordelijkheid te nemen. Niet meer afwachten met wat het College 
of de aandeelhouder komt, maar zelf acteren. 
Met spoed moet een (interim) directeur worden aangesteld en de commissaris/wethouders moeten 
nadrukkelijk af van de (soms 3) dubbele petten! 
Het doen van een raadsonderzoek vanuit de  3 h2O gemeenteraden ligt voor de hand. Een 
raadsonderzoek naar hoe de bestuurlijke betrokkenheid vanuit 3 gemeenten in de H2O bv 
gefunctioneerd heeft.  
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In laatste instantie is dan niet zo interessant hoe de schuldvraag ligt. Het doel van een 
raadsonderzoek zou moeten zijn om met elkaar te praten over al dan niet politieke ontvlechting van 
H2O bedrijvenpark. 
Nadat het voorstel tot een raadsonderzoek  vanuit de fractie D66/GroenLinks in de gemeenteraad 
van Heerde vroegtijdig sneuvelde, met alleen steun vanuit de PvdA, zijn recent geluiden vanuit de 
raden in Hattem en Oldebroek opgegaan om een raadsonderzoek in te stellen.  
We wachten in spanning af.  
In het oog van de H2O storm. (Wordt vervolgd!) 
 
Een nieuwe activiteit van D66/GroenLinks Heerde:  
Politiek café D66/GroenLinks Heerde 
Op iedere eerste vrijdag van de maand zal om 20.00 in Café de Rooster het glas geheven worden met 
een ieder die betrokken is, of wil zijn, bij het reilen en zeilen van de fractie D66/GroenLinks in 
Heerde. De hoofdzaak is om elkaar in een ongedwongen sfeer te ontmoeten en gelegenheid te 
bieden ook over de politieke actualiteit met elkaar van gedachten te wisselen. Er zal in ieder geval 
elke keer een korte bijdrage zijn over een actueel thema. Voel je dus welkom om te komen. 
Aanmelden is niet nodig. 

  
 
Laatste bericht: 
Nacht van de nacht; 24 oktober as. 
De tijd vliegt en volgende maand is het weer zover: nacht van de nacht;  
hoe we de duisternis ’s nachts waarderen! 
Dit keer wordt de activiteit georganiseerd door Bas Broekhuizen, Ida Visser en Hilly Schäffer. 
Nader bericht hierover volgt maar u kunt zich nu alvast aanmelden indien u interesse hebt bij Bas. 
bas.broekhuizen@concepts.nl 
 
 
Nabrandertje: 
Er zijn geen reacties binnen gekomen op onze oproep voor uitbreiding van de steunfractie en 
oriëntatie op eventuele kandidaatstelling voor de gemeenteraad in 2017. Daarom de vraag nogmaals 
gesteld: wilt u over de  situatie nadenken en overwegen in bestuur en/of steunfractie deel te nemen 
met mogelijke vervolgstappen in 2017 en 2018? 
Suggesties hoe met deze komende uitdagingen om te gaan zijn ook van harte welkom. 
 
 
 
 
 
 
 
Reacties en aandachtspunten kunnen naar: Christien Heinen, cam.heinen@kpnmail.nl en/of Hendrik Tuinstra      
hendrik.tuinstra@hccnet.nl ;  en/of Bas Broekhuizen: bas.broekhuizen@concepts.nl en/of Hilly Schäffer: 
hillyschaffer@kpnmail.nl GroenLinks Epe: www.epe.groenlinks.nl; GroenLinks Heerde: 
www.heerde.groenlinks.nl 
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